
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-11, § 11 

 

 Tid: 11 december 2008 kl 14.00 – 14.35 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 11 december 2008 

  

 

Jan Tigerstöm Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m) §§1-17, §§19-39 

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §18 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 11 

Tillfällig nedsättning av tomträttsavgäld 

Dnr E2008-514-02006 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden beslutar om en tillfällig sänkning av tomträttsavgälden vid 

 nya markanvisningar för flerbostadshus. 

2. Exploateringsnämnden hemställer att kommunfullmäktige beslutar om tillfällig 

 nedsättning av tomträttsavgälden i enlighet med kontorets tjänsteutlåtande. 

3. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 9 december 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställde sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet)  

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg 

(mp) föreslog följande: 

1. Kontorets förslag till beslut bifalls. 

2. Kontoret får i uppdrag att ta fram förslag till ny markanvisningspolicy enligt 

 nedanstående. 

3. Därutöver anförs följande: 

 

 

 

Kontoret menar att den föreslagna förändringen inte kommer att ha någon 

betydelse för mängden projekt, men att det kan underlätta genomförandet. 

Samtidigt vet vi att kostnaderna för nyproduktionen, både före och efter 

finanskrisen, innebar att en lång rad aktörer hade stora svårigheter att kunna 

genomföra projekt till följd av de höga kostnaderna och de 

finansieringsförutsättningar som är för handen – inte minst hyresrättsproducenter 

och minde aktörer. Skatteregler, borttagna subventioner och en i princip 

marknadsstyrd form för utveckling av staden och dess nybyggnation har bidragit 

till detta. 

 

Vi vill se en ny markanvisningspolicy som utgår från följande:  

- En variation av upplåtelseformer i syfte att skapa en stad med mångfald. 

- En mångfald av aktörer. 

- Ett ekologiskt uthålligt byggande på stadens egen mark. 

- Ett hänsynstagande till de olika förutsättningarna för olika upplåtelseformer och 

aktörer. 

Att inom denna utforma en strategi för att hantera de orimliga konsekvenserna av 

det rättsutslag som innebär att aktörer på en marknadsstyrd respektive 

priskontrollerad marknad måste behandlas lika av kommunen. 

 



  

3) Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) föreslog följande: 

1. Kontorets förslag avslås. 

2. Därutöver anförs följande:  

 

Naturligtvis ska inte finanskrisen stoppa bostadsbyggandet. Det är dock 

samhällsekonomiskt klokare att bygga allmännyttiga hyresrätter än att rea ut 

marken till privata byggbolag. Det gör man inte om man inte måste. I själva verket 

är det här ett utmärkt tillfälle att bygga billiga allmännyttiga hyresrätter, bostäder 

som människor har råd att bo i. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) 

med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) enligt följande: 

 

Stockholm växer och väntas fortsätta att växa genom att människor flyttar hit och att 

det föds allt fler barn. Det råder i huvudsak politisk enighet kring att bejaka denna 

utveckling. I dessa tider av ekonomisk oro och vikande konjunktur åvilar det 

Stockholms stad att agera politiskt för ett fortsatt bostadsbyggande i hållbar takt. 

Samtidigt är det väsentligt att boendekostnaderna kan hållas på en rimlig nivå, något 

som bland annat kan åstadkommas genom lösningar som leder till framtida låga 

energikostnader och därmed såväl lägre driftkostnader som minskad miljöpåverkan. 

 

 

 

 

En ansvarsfull bostadspolitik står på flera ben och sträcker sig över mandatperioder 

och konjunkturcykler. Målet om ett uthålligt bostadsbyggande på mellan 3 000 och 

5 000 lägenheter per år ligger fast, liksom målsättningen att det under innevarande 

mandatperiod ska byggas 15 000 nya bostäder varav 6 000 hyresrätter. Det är en 

realistisk och god ambitionsnivå, även med hänsyn taget till den rådande 

konjunkturen. 

 

Som ett steg av flera i stadens åtgärdsbatteri för att stimulera nyproduktion av 

hyresrätter sänker därför exploateringsnämnden avgälden vid nyupplåtelse till den 

nivå som gäller vid reglering av löpande tomträttsavtal, vilket medför nära en 

halvering av avgälden vid nyupplåtelse. Byggherrar som bygger hyresrätter på stadens 

mark kommer även framgent att erbjudas att hyra marken. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Christer Mellstrand (c) instämmer i särskilt uttalande från (m) och (fp). 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget från (mp). 

 

 

 



  

 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


